

Title (en)
Method of and device for winding strip material

Title (de)
Verfahren und Vorrichtung zum Aufwickeln von bandförmigem Material

Title (fr)
Procédé et dispositif pour enruler un matériau sous forme de bande

Publication
EP 0905069 A1 19990331 (DE)

Application
EP 97116142 A 19970917

Priority
EP 97116142 A 19970917

Abstract (en)
To wind strip materials (1) into rolls (4), and change the rolls, it is fed to a winding drum (2) which rotates at the strip speed on a roll change. A winding core (3) is accelerated along the material feed path, to the material speed. The material is cut laterally near the winding core, to give a leading end for winding. The winding core is moved into the initial winding point (3c), and is rotated by the drum to start winding around it. When the wound roll has achieved a given size, it is moved into a second winding point (4a), where the roll is developed at the working winding speed. When the wound roll has reached its final size, the steps are repeated as the full roll is removed.

Abstract (de)
Verfahren und Vorrichtung zum Aufwickeln von bandförmigem Material. Eine Wickeltrommel (2) dient zum Aufspulen des bandförmigen Materials auf einen Kern (3). Wenn die Bandrolle (4) ihre Endgröße (4b) erreicht hat, wird ein neuer Wickelkern (3a) entlang des zugeführten Bandes (1) beschleunigt, und das bandförmige Material wird an der Wickeltrommel quer durchtrennt. Das neue Bandende wird an dem neuen Wickelkern angewickelt, bis er eine gewisse Größe erreicht hat, wonach der normale Aufwickelvorgang bis zur Endgröße durchgeführt wird. Während der Anwickelpause wird die fertige Bandrolle abtransportiert. <IMAGE>

IPC 1-7
B65H 19/22; B65H 19/26

IPC 8 full level
B65H 19/22 (2006.01); **B65H 19/30** (2006.01)

CPC (source: EP)
B65H 19/2253 (2013.01); **B65H 19/305** (2013.01); **B65H 2301/41826** (2013.01); **B65H 2408/238** (2013.01)

Citation (search report)

- [XY] EP 0538566 A1 19930428 - WINDMOELLER & HOELSCHER [DE]
- [YA] GB 2105688 A 19830330 - LUCCHESE FINANZ [IT]
- [YA] WO 9424033 A1 19941027 - BLACK CLAWSON CO [US]
- [Y] DE 2721883 A1 19781109 - ESCHER WYSS GMBH
- [X] DE 4007329 A1 19910912 - VOITH GMBH J M [DE]
- [X] US 2475480 A 19490705 - CLEM EVERETT W, et al
- [Y] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 097, no. 002 28 February 1997 (1997-02-28)

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FI FR GB GR IE IT LI NL PT SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0905069 A1 19990331

DOCDB simple family (application)
EP 97116142 A 19970917